



Statement of Principles on Aboriginal Issues

United Steelworkers

The United Steelworkers are proud to have Aboriginal members as part of our union. Aboriginal members are proud to be Steelworkers. We have a lot to offer Aboriginal members. Further engaging our Aboriginal members in the union, and drawing on the pride, knowledge, and experience of Aboriginal members and Aboriginal values and culture will enrich our union and make us stronger.

The United Steelworkers recognize Canada's shameful history in dealing with Aboriginal peoples and the abuse suffered by First Nations, Métis, and Inuit peoples. As a union we must and will be part of processes of reconciliation and healing. At all levels of our union we renew our commitment to building relationship of mutual support and respect with Aboriginal leaders, activists, organizations and communities.

The United Steelworkers support reconciliation and socio-economic

justice based on Aboriginal rights, honouring treaties, and meeting the principles and standards of the United Nations' Declaration on the Rights of Indigenous Peoples.

"Recognize, Accept, and Support" are key concepts that will guide our union's engagement on Aboriginal issues. There are many ways to be a proud Steelworker; welcoming and respecting Aboriginal members means engagement on their terms, consistent with their cultures and history. Putting into practice our commitments to inclusion, reconciliation and healing will mean that our union itself has to continue to change and take concrete actions.

The Steelworkers' commitment to represent and support our Aboriginal members and their communities is part of our commitment to a democratic, inclusive, and diverse union that builds power and creates a bright future for us all.

Unanimously adopted by delegates at the USW Canadian National Policy Conference, Montréal, Quebec April 5-8, 2016





Énoncé de principes sur les questions relatives aux Autochtones

Syndicat des Métallos

Le Syndicat des Métallos est fier de compter des Autochtones parmi ses membres, et ses membres autochtones sont fiers d'en faire partie. Nous avons énormément à leur offrir. Faire participer davantage nos membres autochtones à la vie du syndicat et s'inspirer de leurs connaissances, expériences, valeurs et fierté enrichira notre syndicat et le rendra plus fort.

Le Syndicat des Métallos reconnaît la façon honteuse dont le Canada a traité les peuples autochtones et les mauvais traitements qu'ont subis les Premières Nations, les Métis et les Inuits. En tant que syndicat, nous devons participer aux processus de réconciliation et de guérison, et nous le ferons. À tous les échelons de notre syndicat, nous renouvelons notre engagement à forger des relations de soutien et de respect mutuels avec les dirigeants, militants, organisations et communautés autochtones.

Le Syndicat des Métallos appuie la réconciliation et la justice socio-économique qui se fondent sur les droits des

Autochtones, respectent les traits et satisfont les principes et les normes de la Déclaration des Nations Unies sur les droits des peuples autochtones.

«Reconnaître, accepter et appuyer» sont les concepts clés qui guideront l'engagement de notre syndicat à l'égard des questions relatives aux Autochtones. La fierté d'être Métallo revêt plusieurs formes : accueillir et respecter les membres Autochtones se veut un engagement selon leurs conditions, conforme à leurs cultures et à leur histoire. Mettre en pratique nos principes d'engagement envers l'inclusion, la réconciliation et la guérison signifie que notre syndicat doit lui-même continuer de changer et de prendre des mesures concrètes.

L'engagement du Syndicat des Métallos à représenter et à appuyer ses membres autochtones et leurs communautés fait partie de son engagement envers un syndicat démocratique, inclusif et diversifié qui renforce le pouvoir et crée un avenir meilleur pour nous tous.

Adopté unanimement par les délégués du congrès national d'orientation du syndicat des Métallos à Montréal, Québec avril 5-8, 2016

UNITED STEELWORKERS
USW
MÉTALLOS